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Protokół Nr 5/15 

 

posiedzenia Komisji Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony Środowiska Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego, które odbyło się 20 marca 2015 roku w sali nr 102 

(I piętro bud. C2) w Urzędzie Marszałkowskim Województwa Świętokrzyskiego w Kielcach, 

aleja IX Wieków Kielc 3 

 

Obrady prowadził Wojciech Borzęcki – Przewodniczący Komisji. 

 

Zawiadomienie o posiedzeniu stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz osoby zaproszone zgodnie z listami 

obecności stanowiącymi załączniki nr 2, 3 i 4 do protokołu. 

 

Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 11:00. 

 

Komisja jednogłośnie przyjęła do realizacji poniższy porządek obrad: 

1. Dyskusja na temat problemu udrożnienia i przebudowy cieku wodnego „Stara 

Gorzyczanka” w Gminie Samborzec. 

2. Sprawozdanie z działalności ZŚiNPK w Kielcach za 2014 r. oraz plan pracy ZŚiNPK na 

2015 r. 

3. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 

a) likwidacji aglomeracji Zagnańsk, 

b) likwidacji aglomeracji Klimontów 

4. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 

a) wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Zagnańsk, 

b) wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Klimontów: 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia projektu Uchwały Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego w sprawie wyznaczenia Podkieleckiego Obszaru 

Chronionego Krajobrazu. 

6. Sprawy różne.  

 

Projekty ww. uchwał stanowią załączniki do akt VI sesji Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego.  

 

Przebieg posiedzenia: 
 

Ad. 1. 

 

Przewodniczący Komisji Wojciech Borzęcki poinformował, że na prośbę mieszkańców 

sołectw: Zawisełcze, Koćmierzów, Ostrołęka, Zawierzbie w Gminie Samborzec wprowadził 

do porządku obrad Komisji punkt dotyczący dyskusji nad problemem udrożnienia 

i przebudowy cieku wodnego „Stara Gorzyczanka” (pismo sołtysów stanowi załącznik nr 5 do 

protokołu). 

 

Na wstępie głos zabrał Witold Surowiec – Wójt Gminy Samborzec, który przybliżył 

Członkom Komisji problem związany z permanentnymi podtopieniami kilku sołectw 

w wyniku niedrożnego cieku wodnego. Przypomniał, że problem jest analizowany już od 

kilku lat, a ostatnio udało się sporządzić projekt odnowy cieku zakładający wykonanie 50 

przepustów. Jednakże koszt jednego przepustu oszacowano na 25 tys. zł co daje łączną kwotę 
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w granicach 1 mln 300 tys. zł. Zdaniem wójta, Gmina nie jest w stanie podołać takiemu 

obciążeniu finansowemu, również mieszkańcy dotknięci częstymi podtopieniami oraz 

skutkami rosyjskiego embarga na owoce i warzywa z Polski nie są w stanie partycypować 

w kosztach. Wobec tego Wójt zwrócił się do Komisji o pomoc w rozwiązaniu omawianego 

problemu.  

 

Następnie Paweł Taborski – Zastępca Dyrektora Świętokrzyskiego Zarządu Melioracji 

i Urządzeń Wodnych w Kielcach zasygnalizował, że sprawa udrożnienia „Starej 

Gorzyczanki” była przedmiotem dyskusji już w latach wcześniejszych. Poinformował, że 

największym problemem jest w tej sytuacji drożność przepustów i przejazdów, a nie drożność 

cieku. Wskazał na porozumienie z Wojewodą Świętokrzyskim, wg którego Wojewoda 

wyraża gotowość przeznaczenia dotacji celowej na udrożnienie cieku, ale nie można 

przeznaczyć środków na prywatne wjazdy.  
 

W dalszej części dyskusji głos zabrali: sołtys sołectwa Koćmierzów i Radny Gminy 

Samborzec Andrzej Bryła, sołtys sołectwa Ostrołęka Andrzej Sierant, sołtys sołectwa 

Zawisełcze Stanisław Wawrzyńczak, Dyrektor Paweł Taborski, Członek Zarządu 

Województwa Kazimierz Kotowski, Przewodniczący Komisji Wojciech Borzęcki, Wójt 

Gminy Samborzec Witold Surowiec, radny Mieczysław Gębski, Wiceprzewodniczący 

Sejmiku Grigor Szaginian, Zastępca Dyrektora Departamentu Obszarów Wiejskich 

i Środowiska Edyta Marcinkowska. Sołtysi przedstawili postulaty mieszkańców oraz 

zwrócili uwagę na straty wynikające z podtopień oraz rosyjskiego embarga, co skutkuje 

brakiem możliwości finansowych mieszkańców na rozwiązanie tego problemu. 

Poinformowali również, że część prac już wykonano dzięki środkom z funduszu sołeckiego. 

Wszyscy dyskutujący byli zgodni co do zbyt wysokiego oszacowania kosztów wykonania 

przepustów. Rozmawiano również o docelowej ich szerokości. Skutkiem dyskusji było 

wypracowanie następujących uzgodnień: 

1. Ustalenie szerokości przepustów na 3 metry (osoby chcące szerszych przepustów będą 

zobligowani dopłacić różnice kosztów) 

2. Zmniejszenie kosztów wykonania przepustów (za ponowne oszacowanie 

odpowiedzialny Świętokrzyski Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych w Kielcach – 

do końca kwietnia 2015r.) 

3. Po urealnieniu kosztów umówienie spotkania przez Marszałka Kazimierza 

Kotowskiego z Wojewodą Świętokrzyskim w celu omówienia możliwości związanych 

z finansowaniem przedsięwzięcia – w maju. 

 

 

Ad. 2. 

 

Sprawozdanie z działalności ZŚiNPK w Kielcach za 2014 r. oraz plan pracy ZŚiNPK na 

2015r. przedstawił Tomasz Hałatkiewicz – Dyrektor Zespołu Świętokrzyskich 

i Nadnidziańskich Parków Krajobrazowych w Kielcach. (załącznik nr 6 do protokołu) 

 

Radny Mieczysław Gębski odniósł się do programu wypasu owiec, zadając pytanie, czy są 

plany rozszerzenia programu na inne tereny niż Ponidzie oraz sposobu i wysokości dopłat dla 

rolników z tego tytułu?  

 

Dyrektor Tomasz Hałatkiewicz poinformował, że są plany rozszerzenia programu, jednak 

na razie trzeba dokończyć działania na obszarze Ponidzia i ocenić zainteresowanie rolników 

tym programem. W kwestii dopłat poinformował, że są to środki zarówno do hektara 
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wypasanej łąki jak i bezpośrednio do owcy (w przypadku ras zachowawczych ta kwota jest 

większa). 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Grigor Szaginian pozytywnie odniósł się do realizowanego 

programu wypasu owiec. Wskazał również, że jest bardzo duże zainteresowanie jagnięciną.  

 

Komisja przyjęła ww. Sprawozdanie do wiadomości.  

 

Ad. 3.  

 

Projekty uchwał w sprawie: 

a) likwidacji aglomeracji Zagnańsk, 

b) likwidacji aglomeracji Klimontów 

przedstawiła Edyta Marcinkowska – Zastępca Dyrektora Departamentu Rozwoju 

Obszarów Wiejskich i Środowiska. 

 

Radny Mieczysław Gębski wyraził ubolewanie z powodu zmian w aglomeracji Zagnańsk. 

Przypomniał, że w miejscowościach Długojów i Szałas występuje wysoki poziom wód 

gruntowych, a zamiar instalowania tam przydomowych oczyszczalni ścieków może okazać 

się nieskuteczny.  

 

Komisja przy jednym głosie wstrzymującym pozytywnie zaopiniowała ww. projekty uchwał. 

Opinie Nr 54/15 i 55/15 stanowią załączniki nr 7 i 8 do protokołu.  

 

Ad.4.  

 

Projekty uchwał w sprawie: 

a) wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Zagnańsk, 

b) wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Klimontów: 

przedstawiła Edyta Marcinkowska – Zastępca Dyrektora Departamentu Rozwoju 

Obszarów Wiejskich i Środowiska. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

Komisja przy jednym głosie wstrzymującym pozytywnie zaopiniowała ww. projekty uchwał. 

Opinie Nr 56/15 i 57/15 stanowią załączniki nr 9 i 10 do protokołu.  

 

Ad.5.  

 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia projektu Uchwały Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego w sprawie wyznaczenia Podkieleckiego Obszaru Chronionego Krajobrazu 

przedstawiła Edyta Marcinkowska – Zastępca Dyrektora Departamentu Rozwoju 

Obszarów Wiejskich i Środowiska. 
 

Radny Mieczysław Gębski chciał wiedzieć, czy mieszkańcy terenów objętych Obszarem 

Chronionego Krajobrazu mogą ubiegać się o odszkodowania z tytułu różnorakich utrudnień 

np. w prowadzeniu działalności gospodarczej? 

 

W odpowiedzi Dyrektor Edyta Marcinkowska poinformowała, że zgodnie z polskim 

prawem nie ma takich możliwości, co więcej jeśli dojdzie do sytuacji zniszczenia 
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zdefiniowanego siedliska na danym terenie, to w ramach kompensacji przyrodniczej 

konieczne jest jego odtworzenie z własnych pieniędzy. W tej materii obowiązują nie tylko 

przepisy polskie, ale również dyrektywy unijne.  

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. Opinia Nr 58/15 

stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  

 

Ad. 6.  

 

W sprawach różnych: 

 

Przewodniczący Komisji Wojciech Borzęcki poinformował, że w Kancelarii Sejmiku 

dostępny jest raport Najwyższej Izby Kontroli nt. Ochrony powietrza przed 

zanieczyszczeniami.  

 

Przewodniczący Komisji Wojciech Borzęcki zaproponował, aby na następnym posiedzeniu 

Komisja zapoznała się z informacją nt. zasad i praktyki stosowanej przy gromadzeniu 

owoców i warzyw od producentów poszkodowanych wprowadzeniem rosyjskiego embarga 

oraz sposobu ich dystrybucji (zwłaszcza jabłek), a w szczególności stosowanych kryteriów 

rozdawania oraz podmiotów uczestniczących w ich rozprowadzaniu. Komisja zaaprobowała 

powyższą propozycję i postanowiła o wystąpieniu do Oddziału Terenowego Agencji Rynku 

Rolnego w Kielcach o sporządzenie i przesłanie materiałów w przedmiotowej sprawie.  

 

Na tym posiedzenie zakończono o godz. 12.20. 

 

 

                   Przewodniczący Komisji 

 

 

             Wojciech Borzęcki 

 

Protokół sporządził:  

Michał Wójcik 


